
 

Kommunstyrelsen 

 

Protokoll nr 18 fört vid kommunstyrelsens sammanträde onsdagen den 17 oktober 
2007 kl 15.30 - 15.50 
   
Justerat den 24 oktober 2007 Anslaget den 25 oktober 2007 
   
   
   
Kristina Axén Olin Ann-Katrin Åslund Roger Mogert 
  
Närvarande:  
  
Ordföranden Kristina Axén Olin (m) 
2:e vice ordförande Ann-Katrin Åslund (fp) 
  

Ledamöter Rolf Könberg (m) 
Cecilia Brinck (m) 
Peter Lundén-Welden (m) 
Joakim Larsson (m) 
Regina Kevius (m) 
Tomas Rudin (s) 
Roger Mogert (s) 
Teres Lindberg (s) 
Stefan Nilsson (mp) 
Ann-Margarethe Livh (v) 

  
Tjänstgörande ersättare Malte Sigemalm för Carin Jämtin (båda s) 
  
Ej tjänstgörande ersättare Margareta Björk (m) 

Berthold Gustavsson (m) 
Daniel Somos (m) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Ewa Samuelsson (kd) 
Per Ankersjö (c) 
Mirja Räihä Järvinen (s) 
Kersti Py Börjeson (s) 
Emilia Hagberg (mp) 

  
Föredragande borgarråd Ulla Hamilton (m) 

Lotta Edholm (fp) 
Ulf Kristersson (m) 
Madeleine Sjöstedt (fp) 

 
Dessutom var kommunfullmäktiges ordförande, stadsdirektör Irene Lundquist 
Svenonius samt bitr kanslichef Thomas Andersson närvarande. 
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§ 1  
Justering 
 
Andre vice ordföranden Ann-Katrin Åslund (fp) och borgarrådet Mogert (s) 
utsågs att tillsammans med ordföranden Kristina Axén Olin (m) justera dagens 
protokoll. Justering äger rum onsdagen den 24 oktober 2007. 
 
 
§ 2  
Nominering av en suppleant i Stockholms norra djurförsöksetiska nämnd 
och nominering av två suppleanter i Stockholms norra djurförsöksetiska 
nämnd, avdelning 2 
Val-PM 2006:11 
 
Kommunstyrelsen behandlade det tidigare bordlagda ärendet om nominering av 
en suppleant i Stockholms norra djurförsöksetiska nämnd och nominering av två 
suppleanter i Stockholms norra djurförsöksetiska nämnd, avdelning 2.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att  

åter bordlägga nominering av en suppleant i Stockholms norra djurförsöks-
etiska nämnd och nominering av två suppleanter i Stockholms norra djur-
försöksetiska nämnd, avdelning 2.  

 
 
§ 3  
Val av ersättare i Arbetsmarknadsnämnden 
Val-PM 2007:7 
 
Kommunstyrelsen behandlade det tidigare bordlagda valet av ersättare (opol) i 
Arbetsmarknadsnämnden.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att   

åter bordlägga val av ersättare i Arbetsmarknadsnämnden.  
 
 
§ 4  
Rapport över inkomna ärenden 
 
Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden  
14/9 – 20/9  2007 anmäldes (bilaga 18:1).  
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§ 5  
Utökat elektroniskt informationsutbyte (SOU 2007:45) 
Remiss från Finansdepartementet 
Dnr 001-2801/2007 
Skrivelse 58 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Finansdepartementet av betänkan-
det Utökat elektroniskt informationsutbyte (SOU 2007:45).  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:152. 
 
Yrkanden 
 
Bifall till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarråden Mogert (s) och Livh (v) yrkade bifall till det förslag som redovisas i 
promemoria 2007:152. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remissen av informationsutbytesutredningens betänkande 
”Utökat elektroniskt informationsutbyte” (SOU 2007:45) överlämnas och 
åberopas promemorian. 

 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Mogerts och Livhs 
gemensamma yrkande. 
 
Det antecknades till protokollet att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-
ningstagande.  
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
 
 
§ 6  
Den osynliga infrastrukturen – om förbättrad samordning av offentlig IT-
standardisering (SOU 2007:47) 
Remiss från Näringsdepartementet 
Dnr 317-2938/2007 
Skrivelse 59 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Näringsdepartementet av be-
tänkandet Den osynliga infrastrukturen – om förbättrad samordning av offentlig 
IT-standardisering (SOU 2007:47).  
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Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:153. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remissen "Den osynliga infrastrukturen" (SOU 2007:47) över-
lämnas och åberopas promemorian.  

 
Det antecknades till protokollet att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-
ningstagande.  
 
 
§ 7  
Två nya statliga specialskolor (SOU 2007:30) 
Remiss av delbetänkande från Utbildningsdepartementet 
Dnr 322-2511/2007 
Skrivelse 60 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Utbildningsdepartementet av del-
betänkandet Två nya statliga specialskolor (SOU 2007:30). 
 
Borgarrådet Edholm (fp) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:154.  
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remissen Två nya statliga specialskolor (SOU 2007:30) över-
lämnas och åberopas promemorian.  

 
Det antecknades till protokollet att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-
ningstagande.  
 
 
§ 8  
Tydliga mål och kunskapskrav i grundskolan (SOU 2007:28) 
Remiss av betänkande från Utbildningsdepartementet 
Dnr 322-2800/2007 
Skrivelse 61 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Utbildningsdepartementet av be-
tänkandet Tydliga mål och kunskapsprov i grundskolan (SOU 2007:28). 
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Borgarrådet Edholm (fp) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:155. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarråden Mogert (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas 
reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:155. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remissen Tydliga mål och kunskapskrav i grundskolan (SOU 
2007:28) överlämnas och åberopas promemorian. 

 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) samt borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet Mogerts och Livhs 
gemensamma yrkande. 
 
Det antecknades till protokollet att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-
ningstagande.  
 
 
§ 9  
Rapport över inkomna ärenden 
 
Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden  
21/9 – 27/9  2007 anmäldes (bilaga 18:2).  
 
 
§ 10  
Uppförandekod i offentlig upphandling 
Motion 2005:51 
Dnr 125-2553/2005 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Åsa Romson (mp) i vilken hon 
yrkar att kommunfullmäktige beslutar att uppdra till kommunstyrelsen att 
utarbeta en uppförandekod för stadens upphandlingar.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:135. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:135. 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:135. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2005:51) av Åsa Romson (mp) anses besvarad med vad 
föredragande borgarrådet anfört.  

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till borgarrådet Mogerts yrkande.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
 
§ 11  
Utvecklande av välfärden, anta utmaningen från Kommunal 
Motion 2007:4 
Dnr 331-623/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Leif Rönngren (s) i vilken han bl a 
yrkar att kommunfullmäktige beslutar att staden i samtliga personalintensiva 
verksamheter ska använda sig av en bemanningsekonomimodell utvecklad av 
docent Paula Liukonen. 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:136. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarråden Mogert (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:136. 
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Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i utlåtande 2007:136. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2007:4) av Leif Rönngren (s) anses besvarad med vad föredragande 
borgarrådet anfört.  

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Mogerts och Livhs 
gemensamma yrkande.  
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
 
§ 12  
Den borgerliga alliansens förakt för den parlamentariska demokratin och 
förslag till hur den demokratiska processen ska säkras i staden 
Motion 2007:15 
Dnr 016-1740/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Ann-Margarethe Livh m fl (v) i 
vilken de föreslår att kommunfullmäktige ger majoriteten i uppdrag att genom-
föra särskilda gruppledaröverläggningar med företrädare för samtliga partier i 
fullmäktige. 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande2007:137.  
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-
samma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:137. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2007:15) av Ann-Margarethe Livh m fl (v) anses besvarad med vad 
föredragande borgarrådet anfört. 

 
Reservation  
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet 
Mogerts, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma yrkande.  
 
 
§ 13  
Utvecklad granskning och analys av jämställdhets- och mångfaldsplaner 
Skrivelse från Ann-Margarethe Livh (v) 
Dnr 222-2479/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Ann-Margarethe Livh (v) i vilken 
hon föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningskontoret i uppdrag 
att återkomma med förslag till utvecklad granskning och analys av jämställd-
hets- och mångfaldsplanerna.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:156. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarrådet Mogert(s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:156. 
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:156.  
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets reservation i borgarråds-
beredningen som redovisas i promemoria 2007:156.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Skrivelsen från Ann-Margarethe Livh (v) om utvecklad granskning och 
analys av jämställdhets- och mångfaldsplaner anses besvarad med vad 
föredragande borgarrådet anfört. 
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2. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att anpassa riktlinjerna ”Lika rättig-
heter, skyldigheter och möjligheter” till den nya diskrimineringslagstift-
ning som väntas träda i kraft under 2008 och återkomma till kommunfull-
mäktige med ett uppdaterat förslag. 

3. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att föreslå huruvida en eventuell 
granskning av nämnders och styrelsers jämställdhets- och mångfaldsplaner 
bör företagas. 

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till borgarrådet Mogerts yrkande. 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande. 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande.  
 
 
§ 14  
Riktlinjer för direktupphandling 
Komplettering till stadens regler för ekonomisk förvaltning 
Dnr 129-2225/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om komplettering till stadens regler för 
ekonomisk förvaltning samt riktlinjer för direktupphandling.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:157. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkade till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:157.   
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets reservation i borgarråds-
beredningen som redovisas i promemoria 2007:157.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande. 

Stadsgemensamma regler för direktupphandling i enlighet med bilaga till 
promemorian godkänns. 
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Reservationer 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande. 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:157.  
 
 
§ 15  
Yttrande till länsrätten i Stockholms län angående Stockholms kommun-
fullmäktges beslut den 11 juni 2007 § 7 och § 8 
Revisionsberättelser över de kommunala nämndernas verksamhet för år 2006 jämte 
granskningsrapporter avseende bolagen 
Stockholms stads årsredovisning 2006 
Dnr 123-1495/2007, 124-1758/2007 
Skrivelse 62 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett yttrande till länsrätten i Stockholms län 
angående Stockholms kommunfullmäktges beslut om revisionsberättelser över 
de kommunala nämndernas verksamhet för år 2006 jämte granskningsrapporter 
avseende bolagen samt Stockholms stads årsredovisning 2006.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:158. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som yttrande till länsrätten i Stockholms län, i mål om laglighetsprövning av 
kommunfullmäktiges beslut om revisionsberättelser över de kommunala 
nämndernas verksamhet för år 2006 jämte granskningsrapporter avseende 
bolagen samt Stockholms stads årsredovisning 2006, åberopas av stadsled-
ningskontorets juridiska avdelning upprättat förslag till yttrande, bilaga till 
promemorian.  

 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad. 
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§ 16  
Administration av Stockholms stads elavtal 
Delegation till Stadsdirektören 
Dnr 315-3163/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om delegation till stadsdirektören av 
administration av Stockholms stads elavtal.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:159. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören, med möjlighet till vidare-
delegation, rätten att fatta beslut rörande den löpande administrationen av 
stadens elavtal. 

 
Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till vänsterpartiets särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:159.  
 
 
§ 17  
Avgifter vid exponering i det offentliga rummet 
Motion 2007:13 
Dnr 329-1171/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Teres Lindberg (s) i vilken hon bl a 
föreslår att avgifterna för tillfälliga bygglov för vepor på fastigheter ses över och 
att  varje enskilt fall noga övervägs där det inte är allmän reklamplats.  
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:140. 
 
Yrkanden  
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:140.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Motion (2007:13) av Teres Lindberg (s) anses besvarad med vad som anförs 
i utlåtandet.  

 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till borgarrådet Mogerts yrkande.  
 
Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till vänsterpartiets särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:140.  
 
 
§ 18  
Promemoria om nya regler och beslut och betalning avseende trängselskatt 
m m 
Remiss från Finansdepartementet 
Dnr 314-2746/2007 
Skrivelse 63 
 
Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Finansdepartementet av Prome-
moria om nya regler och beslut och betalning avseende trängselskatt m m.  
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:160. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets 
reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:160.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Som svar på remissen överlämnas och åberopas promemorian. 
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Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
 
§ 19  
Justering av brandförsvarets taxa för onödiga larm, anmälan av brand-
farlig vara och svetstillstånd  
Dnr 307-1181/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om justering av brandförsvarets taxa 
för onödiga larm samt anmälan av brandfarlig vara och svetstillstånd.  
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:132. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Taxa för onödiga larm (9 400 kronor per tillfälle), taxa för anmälan av 
brandfarlig vara (933 kronor per timme med minimidebitering en timme) 
och taxa för svetstillstånd (933 kronor per timme med minimidebitering en 
timme), att gälla från och med den 15 november 2007, godkänns. 

2. Kommunfullmäktige godkänner att avgifterna av brandförsvaret, årligen 
från och med den 1 januari 2008, uppräknas med arbetskraftsindex AKI tk 
total. 

 
 
§ 20  
Försäljning av Stockholms Hamn AB:s aktieinnehav i Stockholms Hamn-
entreprenad AB  
Villkorat av kommunfullmäktiges godkännande senast den 1 mars 2008  
Dnr 023-3296/2007  
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om försäljning av Stockholms Hamn 
AB:s aktieinnehav i Stockholms Hamnentreprenad AB. 
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:133.  
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 
 
Borgarrådet Mogert (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-
samma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:133. 
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Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Överlåtelsen till Stockholm Entreprenad AB av samtliga aktier i 
Stockholms Hamnentreprenad AB, enligt avtal daterat den 3 juli 2007, 
godkänns. 

2. Handlingar som är allmänna handlingar vid tillträdet får förvaras hos 
Stockholm Entreprenad AB med stöd av bestämmelserna i § 1 kap 9 
sekretesslagen, dock längst till utgången av år 2009. 

 
Reservation  
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet 
Mogerts, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma yrkande.   
 
 
§ 21  
Gratis konstutställning i staden 
Motion 2000:46 
Dnr 441-994/2000 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Viviann Gunnarsson m fl (mp) i 
vilken de föreslår att en central plats i staden ska upplåtas gratis för utställningar.  
 
Borgarrådet Sjöstedt (fp) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:134. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i utlåtande 2007:134. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Kulturnämnden och trafik- och renhållningsnämnden ges i uppdrag att 
tillsammans ta fram en rutin för öppna konstutställningar i staden. 

2. Motion (2000:46) av Viviann Gunnarsson m.fl. (mp) anses besvarad. 
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Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
Särskilt uttalande  
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i utlåtande 2007:134.  
 
 
§ 22  
Statens misskötsel av Drottningholms slottsteater 
Skrivelse av Mikael Söderlund (m) 
Dnr 313-3239/2005 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Mikael Söderlund (m) i vilken han 
föreslår att kommunstyrelsen beslutar att staden ska uppvakta regeringen i syfte 
att förbättra anslagen och utvecklingsmöjligheterna för Drottningholms slotts-
teater. 
 
Borgarrådet Sjöstedt (fp) hade redovisas ärendet i promemoria 2007:161. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Skrivelsen av Mikael Söderlund (m) anses besvarad med vad föredragande 
borgarråd anför.  

 
Särskilt uttalande  
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till social-
demokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemensamma särskilda ut-
talande i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:161.  
 
 
§ 23  
Rapport över inkomna ärenden 
 
Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden  
28/9 – 4/10  2007 anmäldes (bilaga 18:3).  
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§ 24  
Bildande av helägt dotterbolag till AB Stokab (S:t Erik Kom AB) 
Hemställan från Stockholms Stadshus AB 
Dnr 023-2752/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en hemställan från Stockholms Stadshus AB om 
bildande av helägt dotterbolag till AB Stokab (S:t Erik Kom AB). 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:127. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Kommunfullmäktige godkänner att AB Stokab överför ansvaret för stadens 
kommunikationsnät och samlade nätförvaltning i ett helägt dotterbolag, S:t 
Erik Kom AB, fr.o.m. den 1 januari 2008. 

2. Förslag till bolagsordning för S:t Erik Kom AB godkänns, bilaga 1:2 till 
utlåtandet. 

3. Styrelse och lekmannarevisorer i S:t Erik Kom AB utses för tiden till och 
med ordinarie bolagsstämma 2011 enligt följande: 
Ledamöter: Jörgen Kleist, ordförande, Per-Olov Gustafsson, vice ord-
förande, Hans Förnestig, Suppleant: Mats Olofson 
Lekmannarevisor: Jarl Wennerholm 
Lekmannarevisorssuppleant: Håkan Apelkrona. 

4. Styrelsen för Stockholms Stadshus AB uppmanas ge styrelsen för AB 
Stokab i uppdrag att vidare bereda de frågor som är förknippade med 
överföringen av verksamheten inom kommunikationsnätet och 
nätförvaltningen till S:t Erik Kom AB. 

 
 
§ 25  
Möjligheter för fler medborgare att delta i den demokratiska processen 
Motion 2007:21 
Dnr 335-2224/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en motion av Susanna Brolin och Margareta 
Johansson (båda v) i vilken de föreslår att 0,3 mnkr ur centrala medelsreserven 
ska öronmärkas för byalag/samhällsföreningar samt att dessa medel fördelas av 
integrationsberedningen/stadsdelsnämnderna. 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:138. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-
samma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:138. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande.  

Motion (2007:21) av Susanna Brolin och Margareta Johansson (båda v) 
avslås. 

 
Reservation 
 
Borgarrådent Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet 
Mogerts, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma yrkande. 
 
 
§ 26  
Tertialrapport 2 2007 för Kommunfullmäktige m.m. 
Dnr 113-3489/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om tertialrapport 2, 2007 för 
Kommunfullmäktige m.m.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:162. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:162.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Tertialrapport 2 för Kommunfullmäktige m.m. godkänns. 
2. I ärendet redovisade omslutningsförändringar (ökade/minskade 

kostnader/intäkter) med 28,1 mnkr godkänns. 
3. Avtal rörande webb-baserad verksamhetsuppföljning enligt ILS godkänns. 

Stadsdirektören ges i uppdrag att fatta alla för genomförandet erforderliga 
beslut, allt inom ramen för budget. 

4. I ärendet redovisade budgetjusteringar beaktas i den centrala beredningen 
av tertialrapport 2. 

 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Särskilt uttalande  
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till vänsterpartiets särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:162. 
 
 
§ 27  
Den starkes ödmjukhet 
Skrivelse av Paul Lappalainen (mp) 
Dnr 329-1815/2002 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Paul Lappalainen m.fl. (mp) i 
vilken de föreslår att kommunstyrelsen ska överväga att staden, även när den 
vunnit en rättstvist, bör kunna efterskänka kraven eller ingå förlikning.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:163. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen  som redovisas i promemoria 2007:163. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Skrivelsen av Paul Lappalainen m.fl. (mp) anses besvarad med vad före-
dragande borgarrådet anfört. 

 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
 
§ 28  
Anställ fler personer med funktionshinder 
skrivelse från Christopher Ödmann och Ylva Wahlström (båda mp) 
Dnr 219-2617/2006 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse från Christopher Ödmann och Ylva 
Wahlström (båda mp) i vilken de föreslår att staden ska anställa fler personer 
med funktionshinder.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:164. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:164. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Skrivelsen anses besvarad med vad som anförs i promemorian.  
 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
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§ 29  
Fortsätta med kortare arbetstid 
Svar på skrivelse av Christopher Ödmann (mp) 
Dnr 331-3412/2006 

 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Christopher Ödmann (mp) i vilken 
han bl.a. föreslår kortare arbetstid för vissa personalgrupper i staden.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:165. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:165.  
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets reservation i borgarråds-
beredningen som redovisas i promemoria 2007:165.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Skrivelsen anses besvarad med vad som anförs i promemorian.  
 
Reservationer 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande. 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande.  
 
 
§ 30  
Eurocities årsmöte 2009 
Dnr 006-264/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om Eurocities årsmöte 2009.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:166.  
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-
samma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 
2007:166. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Staden ansöker om värdskapet för Eurocities årsmöte 2009. 
2. Finansiering om max 3,5 mnkr sker inom kommunfullmäktige m.m.  

 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet 
Mogerts, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma yrkande.  
 
Särskilt uttalande 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som 
redovisas i promemoria 2007:166.  
 
 
§ 31  
Årets Kocks 25 års-jubileum 
Dnr 007-3901/2007 

 
Kommunstyrelsen behandlade en begäran från Årets Kock om att få genomföra 
tävlingen Årets Kocks 25-årsjubileum i Stadshuset,  med efterföljande bankett.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:167. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Stadshusets lokaler upplåts till Årets Kocks 25-årsjubileum den 29-30 januari 
2008.  
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§ 32  
Inriktningsunderlag inför den långsiktiga infrastrukturplaneringen för 
perioden 2010-2019 
Dnr 314-3024/2007  
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om inriktningsunderlag inför den 
långsiktiga infrastrukturplaneringen för perioden 2010-1019. 
 
Borgarrådet Söderlund (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:168. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpratiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:168.  
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets reservation i borgarråds-
beredningen som redovisas i promemoria 2007:168. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Stockholms stad ställer sig bakom det regionala underlaget ”Inriktning av 
åtgärder i transportinfrastrukturen i Stockholms län under planeringsperioden 
2010 – 2019”. 

 
Reservationer 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yttrande.  
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yttrande.  
 
Särskilt uttalande  
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till socialdemokraternas särskilda uttalande i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i promemoria 2007:168. 
 
Ersättaryttrande  
 
Per Ankersjö (c) hänvisade till sitt ersättryttrande som redovisas i promemoria 
2007:168. 
 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad.  
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§ 33  
Stockholms Miljöprogram 2008-2011. 
Förslag till nytt miljöprogram för Stockholms stad 
Minoritetsåterremiss från kommunfullmäktige den 4 september 2006 
Dnr 020-1753/2005 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett förslag till miljöprogram för Stockholms stad 
2008-2011. Minoritetsåterremiss från kommunfullmäktige den 4 september 
2006.  
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:130. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:130. 
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i utlåtande 2007:130. 
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets reservation i borgarråds-
beredningen som redovisas i utlåtande 2007:130 innebärande bl.a återremiss.  
 
Propositionsordning 
 
Ordföranden tog först upp återremissyrkandet. Vid propositioner på bifall till 
eller avslag på detta yrkande beslöt kommunstyrelsen utan omröstning avslå 
detta.  
 

Reservation i denna del 
 
Borgarrådet Livh (v) 

 
Härefter tog ordföranden upp borgarrådet Mogerts och Stefan Nilssons 
yrkanden.  
 
Vid propositioner på bifall till eller avslag på dessa yrkanden beslöt kommun-
styrelsen utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 

Reservation i denna del 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte 
Sigemalm (alla s). 
 
Stefan Nilsson (mp) 
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Stockholms miljöprogram 2008-2011 (bilaga 2 till utlåtandet) såsom 
stadsövergripande styrdokument inom miljöområdet, godkänns.  

2. Stadens nämnder ges i uppdrag och Stockholms Stadshus AB ges i upp-
drag att uppmana dotterbolagen att inom det integrerade lednings- och 
styrsystemet (ILS) hantera verksamheternas miljöfrågor, med syfte att 
uppnå målen i miljöprogrammet. 

3. Stadens nämnder ges i uppdrag och Stockholms Stadshus AB ges i upp-
drag att uppmana dotterbolagen som i och med detta beslut ges ansvar för 
uppföljning av delmål, att i samarbete med kommunstyrelsen under hösten 
2007 och första kvartalet 2008 utveckla och fastställa uppföljningsmetoder 
för respektive delmål. 

4. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att metodmässigt integrera genomförande 
och uppföljning av miljöprogrammets mål i det webbaserade planerings- 
och uppföljningsstödet för ILS. 

5. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samråd med stadsbyggnadsnämnden 
och exploateringsnämnden under våren 2008 arbeta fram ett komplette-
rande kapitel till miljöprogrammet avseende hållbart stadsbyggande.  

 
Ersättaryttrande 
 
Per Ankersjö (c) hänvisade till sitt ersättaryttrande som redovisas i utlåtande 
2007:130.  
 
 
§ 34  
Ansökan om klimatinvesteringsstöd till Stockholms klimatinvesterings-
program 2008-2011  
Dnr 432-3270/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en ansökan om klimatinvesteringsstöd till 
Stockholms klimatinvesteringsprogram 2008-2011.  
 
Borgarrådet Hamilton (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:169. 
 
Yrkanden  
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation som redovisas i promemoria 2007:169.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
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Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Stadsledningskontorets förslag till ansökan för klimatinvesteringsstöd 
godkänns i enlighet med bilaga till promemorian. 

2. Stadsledningskontoret får i uppdrag att lämna in ansökan till Naturvårds-
verket. 

 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande. 
 
 
§ 35  
Klassmorfar till Barnen 
Dnr 322-5191/2005 
 
Kommunstyrelsen behandlade en ansökan om organisationsstöd för föreningen 
Klassmorfar för Barnen i Stockholms län. 
 
Borgarrådet Edholm (fp) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:170. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-
samma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 
2007:170. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Ansökan om organisationsstöd för föreningen Klassmorfar för Barnen i 
Stockholms län avslås. 

 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet 
Mogerts, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma yrkande.  
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§ 36  
Ansökan om stöd till skoltävling för A Non Smoking Generation i grund-
skolan 2007  
Dnr 109-4138/2006 
 
Kommunstyrelsen behandlade en ansökan från A Non Smoking Generation om 
stöd för att arrangera en skoltävling för elever i årskurs 4-9. 
Borgarrådet Edholm (fp) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:171. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) samt Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) 
yrkade bifall till socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets gemen-
samma reservation som redovisas i promemoria 2007:171.  
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedninges förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Ansökan om stöd till skoltävling för A Non Smoking Generation i grund-
skolan 2007 avslås.  

 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s), Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarrådet 
Mogerts, Stefan Nilssons och borgarrådet Livhs gemensamma yrkande.  
 
 
§ 37  
Allas rätt till en bra skola 
Svar på skrivelse från Roger Mogert (s) 
Dnr 322-1737/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse från Roger Mogert i vilken han före-
slår att kommunstyrelsen tillskriver regeringen angående en lagändring som 
innebär att det lokala inflytandet över friskoleetableringen ökar.  
 
Borgarrådet Edholm (fp) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:172. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
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Borgarråden Mogert (s) och Livh (v) yrkade bifall till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:172. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Skrivelsen anses besvarad med hänvisning till promemorian. 
 
Reservation 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) samt borgarrådet Livh (v) hänvisade till borgarråden Mogerts och Livhs 
gemensamma yrkande.  
 
 
§ 38  
Referensgrupp för planering av vård- och omsorgsboende inom äldre-
omsorg  
Dnr 327-3252/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om bildande av referensgrupp för pla-
nering av vård- och omsorgsboenden inom äldreomsorg. 
 
Borgarrådet Samuelsson (kd) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:173. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Arbetsordning och namn för ”Referensgrupp för äldreboendeplanering” 
godkänns i enlighet med vad som anförts i stadsdelningskontorets tjänste-
utlåtande.  

 
Särskilda uttalanden  
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) samt borgarrådet Livh (v) hänvisade till socialdemokraternas och 
vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som 
redovisas i promemoria 2007:173.  
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till miljöpartiets särskilda uttalande i borgarråds-
beredningen som redovisas i promemoria 2007:173.  
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§ 39  
Förfrågningsunderlag för upphandling av hemtjänst i ordinärt  boende i 
Stockholms stad, ledsagning och avlösning 
Hemligt enligt 6 kap. 2 § SekrL 
Dnr 327-3635/2007 

 
Kommunstyrelsen behandlade ett förfrågningsunderlag för upphandling av hem-
tjänst i ordinärt boende i Stockholms stad, ledsagning och avlösning. 
 
Borgarrådet Samuelsson (kd) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:174. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2007:174 innebärande bl.a. 
återremiss. 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:174 innebärande bl.a. återremiss.  
 
Propositionsordning  
 
Ordföranden tog först upp borgarrådet Mogerts (s), Stefan Nilssons (mp) och 
borgarrådet Livhs (v) återremissyrkanden. Vid propositioner på bifall till eller 
avslag på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen avslå dessa.  
 

Reservation i denna del 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte 
Sigemalm (alla s). 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v).  

 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Förfrågningsunderlag för upphandling av enskilda utförare av hemtjänst, 
ledsagning och avlösning godkänns. 

2. Stadsdirektören ges i uppdrag att, i enlighet med vad som anges i detta 
ärende, genomföra upphandling av enskilda utförare av hemtjänst, ledsag-
ning och avlösning samt att därvid fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal. 

3. Stadsdirektören ges i uppdrag att, utan att förutsättningarna ändras eller att 
avkall görs på de krav som uppställts i förfrågningsunderlaget, när det 
bedöms nödvändigt vidta smärre förändringar i underlaget. 
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4. Stadsdirektören ges i uppdrag att vid behov vidta sådana förändringar, 
kompletteringar och/eller tillägg i avtalen med utförare som utifrån affärs-
mässiga grunder är påkallade. 

5. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att i enlighet med tjänsteutlåtandet 
utreda och föreslå organisation för förvaltning av kommunövergripande 
ramavtal inom äldreomsorgen. 

 
 
§ 40  
Justering av avgifter för tillstånd och tillsyn enligt alkohollagen 
Dnr 329-2606/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om justering av avgifter för tillstånd 
och tillsyn enligt alkohollagen. 
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:125. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Justeringen av avgifterna för tillstånd och tillsyn enligt alkohollagen god-
känns och börjar gälla fr.o.m. den 1 januari 2008 i enlighet med utlåtandet. 

 
 
§ 41  
Rekommendation från KSL att anta riktlinjer för ärendehantering av-
seende hemlösa i Stockholms län  
Dnr 325-4828/2006 
 
Kommunstyrelsen behandlade en rekommendation från KSL om att anta 
riktlinjer för ärendehantering avseende hemlösa i Stockholms län. 
 
Borgarrådet Kristersson (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:175. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag. 
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Stockholms stad antar de föreslagna riktlinjerna för ärendehantering avseende 
hemlösa i enlighet med promemorian.  
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Särskilt uttalande 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till socialdemokraternas och vänster-
partiets gemensamma särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:175.  
 
 
§ 42  
Uppmärksammande av Stadshusbygget i form av en utställning 
Framställan från kulturnämnden 
Dnr 328-2026/2007 

  
Kommunstyrelsen behandlade en framställan från kulturnämnden om uppmärk-
sammande av Stadshusbygget i form av en utställning. 
 
Borgarrådet Sjöstedt (fp) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:176. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till miljöpartiets och 
vänsterpartiets gemensamma reservation i borgarrådsberedningen som redovisas 
i promemoria 2007:176. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

Kulturnämnden uppmanas i samarbete med stadsledningskontoret att se över 
hur Stadshusbygget på bästa sätt kan uppmärksammas. 

 
Reservation 
 
Stefan Nilsson (mp) och borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt gemensamma 
yrkande.  
 
 
§ 43  
Förslag till sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och kommunfull-
mäktige för år 2008 
Dnr 014-3707/2007 (utl 2007:124) 
 
Kommunstyrelsen behandlade utlåtande 2007:124 om förslag till sammanträdes-
dagar för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för år 2008. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

Den i utlåtandet angivna ordningen för kommunfullmäktiges sammanträden 
för år 2008 fastställs.  

 
Kommunstyrelsen beslöt för egen del följande.  

Den i utlåtandet angivna ordningen för kommunstyrelsens sammanträden för 
år 2008 fastställs. 

 
Denna paragraf förklarades omedelbart justerad. 
 
 
§ 44  
Remittering av motioner 
 
Kommunstyrelsen promemoria av den 10 oktober 2006 om remittering av 
motioner behandlades.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att  

godkänna de föreslagna remitteringarna enligt nedanstående.  
 

Motion Rotel Föredragande borgarrådens förslag 

Motion (2007:29) av Erik Wassén (fp) om 
sprututbyte mot HIV-spridningen bland 
intravenösa missbrukare i Stockholm 
Dnr 325-2842/2007 
 

VII SLK, SDN Skarpnäck, Södermalm, 
Spånga-Tensta, SotN fys 2007-10-26

 
 
§ 45  
Kompletteringsval till konstrådet 
Val-PM 2007:8 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om kompletteringsval till konstrådet.  
  
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt att  

för tiden till och med år 2007 utse Anna Belfrage (m) som ledamot och Luke 
Cook (m) som ersättare i konstrådet.  
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§ 46  
Avsägelser och fyllnadsval 
Memorial 2007:19  
 
Kommunstyrelsen behandlade memorial 2007:19 om avsägelser och fyllnadsval. 
 
Beslut 
 
Memorialet överlämnades till valberedning och kommunfullmäktige. 
 
 
§ 47  
Inbjudan till Inaugural Annual Meeting of the New Champions i Dalian, 
Kina den 6-8 september 2007 
Dnr 005-3063/2007 
 
På förslag av ordföranden tackar staden ja till att delta vid Inaugural Annual 
Meeting of the New Champions I Dalian, Kina den 6-8 september 2007 och att 
staden representeras av borgarrådet Kristersson (m). 
 
 
§ 48  
Inbjudan till World congress on Intelligent Transport Systems den 11 
oktober 2007, Peking, Kina 
Dnr 005-2342/2007 
 
På förslag av ordföranden tackar staden ja till inbjudan från World congress on 
Intelligent Transport Systems den 11 oktober 2007 och att staden representeras 
av borgarrådet Söderlund (m). 
 
 
§ 49  
Inbjudan till Science and Technology Week den 9-13 oktober 2007, Jinan, 
Kina 
Dnr 005-2490/2007 
 
På förslag av ordföranden tackar staden ja till att delta vid Science and Techno-
logy Week den 9-13 oktober 2007 i Jinan, Kina och att staden representeras av 
borgarrådet Hamilton (m).  
 
 
§ 50  
Inbjudan till rundabordssamtal och prisceremoni den 15-20 november 
2007, Peking, Kina 
 
På förslag av ordföranden tackar staden ja till inbjudan från Kinas internationella 
institut för multinationellt samarbete att delta i rundabordssamtal och priscere-
moni den 15-20 november 2007, i Peking, Kina och att staden representeras av 
borgarrådet Kristersson (m). 
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§ 51  
Genomförande av Stockholms stads informationstekniska plattform, 
August block 1 
Dnr 031-2802/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om program August block 1, införande 
av Stockholms stads informationstekniska plattform. 
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i utlåtande 2007:128. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att genomföra programmet August, 
införandet av Stockholms stads informationstekniska plattform, block 1 i 
enlighet med utlåtandet. 

2. Kommunfullmäktige m.m., stadsledningskontoret, medges ökade kost-
nader om 63,9 mnkr för att genomföra programmet August block 1. 
Finansiering sker genom disposition av de i eget kapital särskilt reser-
verade 650 mnkr för IT-satsning. 

 
Särskilda uttalanden 
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till miljöpartiets särskilda uttalande i borgarråds-
beredningen som redovisas i utlåtande 2007:128. 
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till vänsterpartiets särskilda uttalande i borgar-
rådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:128. 
 
 
§ 52  
Införande av kundvalssystem för vård- och omsorgsboenden inom äldre-
omsorgen 
Minoritetsåterremiss från kommunfullmäktige den 1 oktober 2007 
Dnr 327-1752/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade en minoritetsåterremiss från kommunfullmäktige 
den 1 oktober 2007 om införande av kundvalssytem för vård- och omsorgs-
boenden inom äldreomsorgen.  
 
Borgarråden Axén Olin (m) och Samuelsson (kd) hade redovisat ärendet i 
utlåtande 2007:129. 
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Yrkanden 
 
Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
 
Borgarrådet Mogert (s) yrkade bifall till socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2007:129. 
 
Stefan Nilsson (mp) yrkade bifall till miljöpartiets reservation i borgarrådsbered-
ningen som redovisas i utlåtande 2007:129. 
 
Borgarrådet Livh (v) yrkade bifall till vänsterpartiets reservation i borgarråds-
beredningen som redovisas i utlåtande 2007:129. 
 
Vid propositioner på dessa yrkanden beslöt kommunstyrelsen utan omröstning 
bifalla borgarrådsberedningens förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Valfrihet inom vård- och omsorgsboenden inom äldreomsorg (exklusive 
servicehus, korttidsvård, avlastning och växelvård) införs fr.o.m. den 1 juli 
2008 i enlighet med vad som föreslås i utlåtandet. 

2. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att fortsätta att utarbeta direktiv och rikt-
linjer för kundvalssystemet i enlighet med utlåtandet. 

3. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att genomföra återkommande centralupp-
handlingar av entreprenaddrift av de vård- och omsorgsboenden som 
kommunfullmäktige senare beslutar om. 

4. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samband med upphandlingarna 
utforma avtalstidernas längd och kompletterande ersättningsnivåer utifrån 
bästa förutsättningar. 

5. Äldrenämnden ges i uppdrag att upphandla korttidsvård utomlands i en 
separat upphandling. 

6. Beslut om ersättningssystem föreläggs kommunfullmäktige i särskilt 
ärende 

 
Reservationer 
 
Borgarrådet Mogert samt Tomas Rudin, Teres Lindberg och Malte Sigemalm 
(alla s) hänvisade till borgarrådet Mogerts yrkande.  
 
Stefan Nilsson (mp) hänvisade till sitt yrkande.  
 
Borgarrådet Livh (v) hänvisade till sitt yrkande.  
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§ 53  
Förordnande av förvaltningschef 
Dnr 211-163/2007 
 
Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om förordnande av förvaltningschef 
med placering vid Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning.  
 
Borgarrådet Axén Olin (m) hade redovisat ärendet i promemoria 2007:177. 
 
Kommunstyrelsen beslöt utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 
förslag.  
 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslöt följande.  

1. Maria Häggblom förordnas som förvaltningschef med placering vid 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning från och med 1 februari 2008 till och 
med 31 januari 2013. 

2. Lön och anställningsvillkor fastställs av stadsdirektör. 
 
 
§ 54  
Stadens deltagande i UCLG:s världskongress 2007 den 28-31 oktober 2007 i 
Jeju, Sydkorea 
Dnr 006-266/2007 
 
På förslag ordföranden tackar staden till att delta vid UCLG:s världskongress i 
Jeju, sydkorea den 28-31 oktober 2007 och att staden representeras av borgar-
rådet Axén Olin (m), borgarrådet Sjöstedt (fp), borgarrådet Samuelsson (kd), 
kommunfullmäktiges ordförande Bo Bladhom samt stabschef Charlotte Broberg.  
 
 
§ 55  
Skrivelse om bristande förankring av avknoppning 
Dnr 329-4109/2007 
 
Borgarrådet Livh (v) hade lämnat in en skrivelse i vilken hon föreslår att 
kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningskontoret i uppdrag att snarast 
återkomma med förslag till klargörande av anvisningar om information till 
medarbetare och brukare inför en avknoppning.  
 
Skrivelsen överlämnades till berörd rotel för beredning.  
 
 

Vid protokollet 

Anette Otteborn 
 


